

# الجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدولي

دورة افتراضية، 24-28 أيار/ مايو 2021



Inter-Parliamentary Union  
For democracy. For everyone.

C-I/142/A.1  
26 آذار/ مارس 2021

اللجنة الدائمة  
للسلم والأمن الدوليين

## جدول الأعمال الأولي للجنة الدائمة للسلم والأمن الدوليين

الأثنين 26 نيسان/ أبريل 2021 (14:00 – 16:30 بالتوقيت الصيفي لوسط أوروبا)

1. إقرار جدول الأعمال
2. الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة المنعقدة خلال الجمعية العامة الـ 141 للاتحاد البرلماني الدولي في بلغراد (تشرين الأول/ أكتوبر 2019)
3. مناقشة الموضوع العام للجمعية العامة الـ 142: التغلب على الوباء اليوم وبناء غد أفضل: دور البرلمان

ستستمع اللجنة إلى متحدث رئيسي ومناقشة للموضوع العام للجمعية العامة من منظور السلم والأمن لتقديم مدخلات لإعلان على مستوى الاتحاد البرلماني الدولي. سيتم دعوة المشاركين لمناقشة الموضوعات التالية:

- تُهَجِّج الصمود التي تعالج الأسباب الجذرية للمظالم، والاستثمار في القدرات والمهارات والخصائص المحلية القائمة من أجل التعافي من الأزمات والعمل من أجل السلم وتمكين المجتمعات من إعادة البناء بشكل أفضل.
- طرق وفرص إعطاء الأولوية للاستثمار في الأمن البشري بدلاً من التركيز بشكل أساسي على تعزيز الأمن العسكري.



الأثنين، 17 ايار/ مايو 2021 (14:00 – 16:30 بتوقيت وسط أوروبا)

4. استراتيجيات برلمانية لتعزيز السلم والأمن ضد التهديدات والنزاعات الناتجة عن الكوارث  
المرتبطة بالمناخ وعواقبها

- (أ) عرض مشروع القرار المنقح الذي أعدته لجنة الصياغة  
(ب) الإعلان الرسمي عن نتائج إجراء الموافقة الضمنية  
(ت) مناقشة حول كيف يمكن لقرار الاتحاد البرلماني الدولي أن يلهم ويوجه العمل البرلماني  
والإجراءات بشأن التهديدات المرتبطة بالمناخ من أجل السلم والأمن؟

5. التحضير للجمعية العامة المقبلة

الإعلان الرسمي عن نتائج إجراء الموافقة الضمنية المتعلقة باقتراح البند الموضوع للقرار المقبل، واختيار  
المقررين وبنود أخرى تضاف إلى جدول أعمال اللجنة.

6. انتخابات أعضاء مكتب اللجنة الدائمة

ستعمل اللجنة على ملء الشواغر الحالية في المكتب بناءً على الاقتراحات الواردة من المجموعات  
الجيوسياسية.

7. ما يستجد من أعمال



Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.

# 142nd IPU ASSEMBLY

## Virtual session, 24-28 May 2021

Standing Committee on  
Peace and International Security

C-I/142/A.1  
26 March 2021

## Provisional agenda of the Standing Committee on Peace and International Security

**Monday, 26 April 2021 (14:00-16:30 CEST)**

1. **Adoption of the agenda**
2. **Approval of the summary record of the Committee's session held during the 141st IPU Assembly in Belgrade (October 2019)**
3. **Debate on the overall theme of the 142nd Assembly: *Overcoming the pandemic today and building a better tomorrow: the role of parliaments***

The Committee will hear from a keynote speaker and debate, from a peace and security perspective, the overall theme of the Assembly to provide inputs to an IPU-wide declaration. Participants will be invited to debate the following topics:

- Resilience approaches tackling the root causes of grievances and investing in existing local capacities, skills and attributes to recover from crises, act for peace and enable communities to build back better.
- Ways and opportunities to prioritise investment in human security rather than focusing primarily on bolstering military security.

**Monday, 17 May 2021 (14:00-16:30 CEST)**

4. **Parliamentary strategies to strengthen peace and security against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their consequences**
  - (a) Presentation of the revised draft resolution prepared by the Drafting Committee
  - (b) Official announcement of the results of the silence procedure
  - (c) Debate on *How can the IPU resolution inspire and guide parliamentary work and action on climate-related threats to peace and security?*
5. **Preparations for future Assemblies**

Official announcement of the results of the silence procedure related to the proposal for a subject item for the next resolution, the choice of co-rapporteurs and other items to be added to the Committee's agenda.
6. **Elections to the Bureau of the Standing Committee**

The Committee will fill the current vacancies on the Bureau based on proposals received from the geopolitical groups.
7. **Any other business**

#IPU142